
KARLOVARSKÝ KRAJ 
 

Komise Rady Karlovarského kraje 

  kultury a památkové péče 

 

 

U s n e s e n í    XXX-XXX-XXX   

z 38. zasedání Komise Rady Karlovarského kraje kultury a památkové péče 

 

konaného ve středu 10. ledna 2024 v 14:30 hodin 

 

na Krajském úřadě, zasedací místnost 218 A 

 

Přítomni: Mgr. Jiří Klsák, Mgr. Vítězslav Adamec, DiS, František Hromada, Vladimír 

Kříž, Mgr. Filip Prekop, Jan Prudík, František Stůj, Vladimír Suchan, Ing. 

Jaroslava Brožová Lampertová, Jiří Pavlík,  

 

 

Nepřítomni: MUDr. Hana Hnyková, Vladimír Suchan 

 

 

Ostatní zúčastnění:  Oľga Haláková, Mgr. Veronika Vodičková, Bc. Renata Drožová, 

Mgr. Jaroslava Pokludová, Bc. Zdeněk Hnízdil 

 

Předseda komise, Mgr. Jiří Klsák, zahájil zasedání ve 14:38 hod. Zasedání komise bylo ukončeno 

v 17:35 hod. Jiří Pavlík dorazil ve 14:50 hod. František Stůj odešel v 16:52 hod. 

 

Členové komise schválili níže uvedený program zasedání: 

 

 Program zasedání:   

 

1. Zahájení, schválení programu zasedání a účasti přítomných hostů 

2. Informace z odboru kultury, památkové péče, lázeňství a cestovního ruchu 

3. Projednání žádostí o finanční příspěvky z rozpočtu Karlovarského kraje pro rok 2024 na 

podporu vzdělávání dětí mládeže v kultuře 

4. Kapacity krajských muzeí ve věci řešení problematiky movitého dědictví z archeologických 

průzkumů při dostavbě D6 

5. Různé 

6. Závěr 

 

Ad 1. Zahájení, schválení programu zasedání a účasti přítomných hostů 

Usnesení č. 235/1/24 

 

Komise Rady Karlovarského kraje kultury a památkové péče  

• schvaluje program 38. zasedání a účast přítomných hostů 

 

HLASOVÁNÍ: pro 8, proti 0, zdržel se 0 
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Ad 2. Informace z odboru kultury, památkové péče, lázeňství a cestovního ruchu 

 

Oľga Haláková informovala o diskuzích na téma využití Rašelinového pavilonu. Je diskutován 

mimo jiné záměr využít Rašelinový pavilon jako zázemí Císařských lázní. Uvidí se, jaký postoj 

zaujme nový/á ředitel/ka. Momentálně se uvolnily peníze na základní údržbu pavilonu.  

 

Bylo dokončeno sedm krátkých videí od Zory Cejnkové, která by měla sloužit jako propagace 

vybraných památek a regionu na sociálních sítích i v televizních stanicích. S komunikačním týmem 

Karlovarského kraje by mělo být projednáno, kde s prezentací videí začít a jak pokračovat. Také 

časosběrný film o objektu Císařských lázní od stejné režisérky dostává definitivní obrysy. 

Zpracovávají se korekce díla a následně bude veřejná premiéra. 

 

Dále paní radní informovala o úvaze nad termínem otevření expozice lázeňství v Císařských lázních 

„Tři Světy“. Její část by mohla být hotová a zpřístupněná už v letos květnu. Rovněž bylo Radou 

Karlovarského kraje odsouhlaseno znění zadávací dokumentace na rekonstrukci sedmi vzorových 

koupelen v objektu a vyhlášení výběrového řízení. 

 

V závěru sdělila Oľga Haláková přítomným členům komise informace o finalizaci publikace o 

národní kulturní památce Císařské lázně.  

Renata Drožová k tomuto tématu doplnila, že momentálně připravuje grafické studio layout 

brožury, který bude dokončen koncem ledna. Následně projde dílo korekcemi a v průběhu března 

by mohl být zahájen tisk reprezentativní publikace.  

 

 

Veronika Vodičková sdělila členům komise, že se nepovedlo uzavřít smlouvu na zhotovení nové 

Koncepce kultury v Karlovarském kraji. Karlovarský kraj obdržel jednu nabídku od společnosti 

Onplan lab, s.r.o. Společnost však odmítla podepsat smlouvu o dílo. Bude vyhlášeno nové výběrové 

řízení. 

 

S členy komise se pak dohodla na dalším postupu posuzování dotací pro letošní rok.  

Dne 24. 1. 2024 budou od 10:00 hod. hodnoceny a posuzovány dotace z dotačního titulu na obnovu 

památek a využití kulturních památek, památkově hodnotných objektů a movitých věcí, dne 7. 2. 

2024 budou od 10:00 hod. členům komise předloženy žádosti z dotačních titulů na podporu 

kulturních aktivit a na podporu profesionálních kulturních zařízení a dne 20. 3. 2024 bude od 13:00 

hod. komise probírat tituly na přípravu projektů obnovy a využití kulturních památek a památkově 

hodnotných objektů a na vydávání neperiodických publikací.  

 

Poslední informací Veroniky Vodičkové byla zpráva o chystané oslavě pětiletého výročí zapsání 

Hornického regionu Krušnohoří/ Erzgebirge na Seznam světového dědictví UNESCO. Ta by se 

měla uskutečnit 12. 7. 2024 v Jáchymově. 

 

Jaroslava Pokludová připomněla členům komise, že se stále mohou vyjádřit k návrhu Koncepce 

památkové péče v České republice na léta 2024–2028, načež ji doplnil Jan Prudík, že takové to 

znění koncepce je bez vize a ambicí a bez finančního progresu a rozhodně je třeba tuto připomínku 

zaslat. 

 

Komise Rady Karlovarského kraje kultury a památkové péče nepřijala k tomuto bodu žádné 

usnesení.  

BEZ HLASOVÁNÍ 
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Ad 3. Projednání žádostí o finanční příspěvky z rozpočtu Karlovarského kraje pro rok 2024 

na podporu vzdělávání dětí mládeže v kultuře 

 

Usnesení č. 236/1/24 

 

Komise Rady Karlovarského kraje kultury a památkové péče 

• doporučuje Radě Karlovarského kraje schválit poskytnutí dotací z Programu na podporu 

vzdělávání dětí a mládeže v kultuře v roce 2024 v celkové výši 6 mil. Kč ve výši dle návrhu. 

 

HLASOVÁNÍ: pro 9, proti 0, zdržel se 0 

 

 

Ad 4. Kapacity krajských muzeí ve věci řešení problematiky movitého dědictví 

z archeologických průzkumů při dostavbě D6 

 

Usnesení č. 237/1/24 

 

Komise diskutovala na téma depozitářů krajských paměťových institucí. Kapacity budov nedokáží 

pokrýt jak depozitární potřeby, tak navazující aktivity a tím brzdí rozvoj organizací v jejich 

výzkumné a rozvojové činnosti. Krom Krajské knihovny Karlovy Vary nebo Galerie fotografie – 

G4 je celková potřeba navýšení a zkvalitnění depozitárních prostor nutná. Mluvilo se o nápadech na 

centrální depozitář části sbírek krajských institucí nebo o centrální laboratoři či konzervátorské 

dílně. 

 

Oľga Haláková sdělila přítomným, že na některou z příštích porad vedení je připravován materiál, 

ohledně jednání na převedení chebského kulturního domu pod Karlovarský kraj. Muzeum Cheb má 

připraven projekt na přístavbu depozitáře. Aktuálně chybí finanční prostředky. Dále se řeší havarijní 

stav střechy depozitáře Muzea Karlovy Vary v Tepličce.   

 

Jiří Klsák pak směřoval diskuzi k tomu, aby následné usnesení komise bylo „první vlaštovkou“ 

k této rozsáhlé problematice, které se chce komise postupně a po částech věnovat dále. První impulz 

vidí v přestavbě silnice R6 na dálnici, kdy je předpokládáno větší množství archeologických nálezů. 

Ty nebude kde uskladnit. Do spádové oblasti zmíněné situace spadá zejména Muzeum Karlovy 

Vary, které je už nyní vytíženo na maximum.  

 

Komise Rady Karlovarského kraje pro kulturu a památkovou péči doporučuje Radě Karlovarského 

kraje zabývat se problematikou nedostatečných depozitárních prostor svých paměťových institucí, 

zejména Muzea v Karlových Varech v souvislosti s jeho zákonnou povinností spravovat 

archeologické nálezy získané z terénních výzkumů při dálniční přestavbě rychlostní komunikace R6 

z Prahy do Karlových Varů. 

HLASOVÁNÍ: pro 7, proti 0, zdržel se 1 

 

 

Ad 5. Různé 

 

Komise Rady Karlovarského kraje kultury a památkové péče nepřijala k tomuto bodu žádné 

usnesení.  

BEZ HLASOVÁNÍ 
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Ad 6. Závěr 

 

Komise Rady Karlovarského kraje kultury a památkové péče nepřijala k tomuto bodu žádné 

usnesení.  

BEZ HLASOVÁNÍ 

 

 

 

39. zasedání komise se bude konat dne 24. ledna 2024 ve 10.00 hod 

V místnosti 424 A na Krajském úřadě Karlovarského kraje  

 

 

 

 

 

 

 

V Karlových Varech dne 15. 1. 2024 

Zapsal: Bc. Zdeněk Hnízdil 

 

 

 

 

 

                                                              Mgr. Jiří Klsák, v. r. 

 předseda Komise Rady Karlovarského kraje 

 kultury a památkové péče 


